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BRMG.0012.13.2022                                                                     

 

PROTOKÓŁ NR 37 - 2/2022 

z posiedzenia 

Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

Rady Miasta Gdańska, 

które odbyło się 21 lutego 2022 r. 

przy wykorzystaniu środków bezpośredniego porozumiewania się na odległość.  

 

Komisja rozpoczęła posiedzenie o 16:00, zakończyła o godzinie17:35 

 

Obecność: 

W posiedzeniu uczestniczyło 6 członków Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji wg listy 

obecności, która stanowi załącznik nr 1 do protokołu. 

 

Lista obecności pozostałych osób uczestniczących w posiedzeniu Komisji stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Przewodniczący komisji Andrzej Skiba otworzył posiedzenie, powitał zebranych  

i stwierdził quorum. Poinformował, że projekt porządku został wysłany do radnych drogą 

elektroniczną – Porządek Obrad stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Przewodniczący zaproponował zdjęcie punktu 5 porządku z obrad posiedzenia  

i przełożenie go na inny termin, motywując koniecznością dokonania pogłębienia analizy 

prawnej co do postulatów zawartych w Petycji. Po zmianach porządek posiedzenia Komisji 

ds. Skarg, Wniosków i Petycji przedstawiał się następująco: 

 

1. Rozpatrzenie skargi XY z dnia 16 listopada 2021r. na Dyrektora Gdańskich Nieruchomości.  

2. Rozpatrzenie skargi XY z dnia 19 stycznia 2022r.   

 

3. Rozpatrzenie Petycji Mieszkańców Gdańska reprezentowanych przez XY w sprawie 

uhonorowania Romana Dmowskiego.  

 

4. Rozpatrzenie Petycji Partii Zieloni w sprawie nadania patronki skweru.  

 

5. Rozpatrzenie wniosku XY, o podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Apelu  

o niepodejmowanie działań wpływających na dyskryminowanie społeczności z powodów 

rasowych, religijnych, medycznych czy sanitarnych.  

 

6. Wolne wnioski, sprawy wniesione, korespondencja.   
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Porządek posiedzenia poddano pod głosowanie. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja –  6 głosami „za” - przyjęła proponowany porządek. 

 

  PUNKT 1 

 

Rozpatrzenie skargi XY z dnia 16 listopada 2021r. na Dyrektora Gdańskich Nieruchomości. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Poinformował, że sprawa jest radnym znana z poprzedniego posiedzenia Komisji. Dodał, 

że po wielu próbach kontaktu z firmą Ankra nie udało się skontaktować z zarządcą. 

 

Andrzej Bodakowski - radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Przypomniał skargę zgodnie z treścią. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Zapytał jakie są możliwości działania dyrektora Gdańskich Nieruchomości w sytuacji, kiedy 

mamy do czynienia ze współwłasnością, w której gmina ma procent udziałów.  

 

Magdalena Juncewicz – dyrektor Gdańskich Nieruchomości 

Jeżeli chodzi o zaskarżenie uchwały, która jest podjęta istnieje taka możliwość. Argumenty, 

które przedstawił zarząd wspólnoty zostały przyjęte przez gminę jako jednego z właścicieli. 

Argument dotyczył dostępu do części wspólnych tj. wodomierza głównego. Gdańskie 

Nieruchomości jako właściciel również uważają, że powinien być ogólnodostępny. 

 

Andrzej Skiba- przewodniczący komisji 

Po wysłuchaniu wypowiedzi i przeprowadzonej dyskusji, zaproponował propozycje 

rozstrzygnięcia, gdzie Komisja Uznaje za BEZZASADNĄ skargę na Dyrektora Gdańskich 

Nieruchomości, w której zarzucono mu zaniedbanie obowiązków służbowych, poprzez 

niesprawowanie nadzoru służbowego nad powierzonymi mu sprawami oraz podległymi 

pracownikami, albowiem zarzuty te nie znalazły potwierdzenia. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było.  

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 4 głosami „za” przy 2 głosach „wstrzymujących się”  uznała za BEZZASADNĄ 

skargę na Dyrektora Gdańskich Nieruchomości, w której zarzucono mu zaniedbanie 
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obowiązków służbowych, poprzez niesprawowanie nadzoru służbowego nad 

powierzonymi mu sprawami oraz podległymi pracownikami, albowiem zarzuty te nie 

znalazły potwierdzenia. 

 

  PUNKT 2 

 

Rozpatrzenie skargi XY z dnia 19 stycznia 2022r. 

___________________________________________________________________________________________ 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Zapowiedział kolejny punkt porządku i poprosił o krótki streszczenie Pana Mecenasa. 

 

Andrzej Bodakowski - radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Zreferował skargę zgodnie z jej treścią. 

 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Wyraził dużo zrozumienia dla XY i powiedział, że może należałoby dokonać korekt  

w prawie zarówno lokalnym jak im ogólnopolskim natomiast Komisja musi działać  

w oparciu o normy prawne. Należy wziąć pod uwagę dwa aspekty. Po pierwsze czy Rada 

Miasta Gdańska jest właściwa do rozpatrzenia wniosku XY o anulowanie opłaty oraz czy 

Rada Miasta Gdańska jest podmiotem właściwym do badania zgodności prawa krajowego 

zgodności ustaw z konstytucją czy też umowami międzynarodowymi. Według 

przewodniczącego w tych dwóch aspektach odpowiedź jest negatywna. Komisja powinna 

rozważyć to, że nie jest właściwa do rozpatrzenia tego wniosku. Właściwym organem jest 

Gdański Zarząd Dróg i Zieleni.  

 

Wojciech Błaszkowski – członek komisji 

Zgodził się z wypowiedzią przewodniczącego. 

 

Po przeprowadzonej dyskusji z udziałem radcy prawnego Biura Rady Miasta Gdańska, 

Andrzej Skiba, przewodniczący komisji, zaproponował rozstrzygnięcie   

Par. 1. Rada Miasta Gdańska UZNAJE SIE ZA NIEWŁAŚCIWĄ do rozpatrzenia wniosku Pana 

XY o anulowanie opłaty dodatkowej za nieuiszczenie opłaty za postój pojazdu  

w Śródmiejskiej Strefie Płatnego Parkowania i w powyższym zakresie przekazuje pismo 

zgodnie z właściwością do Gdańskiego Zarządu Dróg i Zieleni. 

Par. 2. Rada Miasta Gdańska NIE UWZGLĘDNIA wniosku Pana XY o dokonanie zmiany  

w Uchwale Rady Miasta Gdańska Nr XX/524/20 z 27 lutego 2020 roku w sprawie ustalenia 

Strefy Płatnego Parkowania i Śródmiejskiej Strefy Płatnego Parkowania na drogach 

publicznych na terenie Miasta Gdańska oraz ustalenia stawek i sposobu poboru opłat za 

postój pojazdów samochodowych w tych strefach (z późniejszymi zmianami), albowiem 

nie zostało wykazane aby jej postanowienia stały w sprzeczności z Konstytucją RP  
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i Konwencją o prawach osób niepełnosprawnych, sporządzoną w Nowym Jorku dnia 13 

grudnia 2006 r. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było.  

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI:  

Komisja 3 głosami „za” 2 głosy „wstrzymujące się” przy 1 głosie „nie oddanym”  

Par. 1. Rada Miasta Gdańska UZNAJE SIE ZA NIEWŁAŚCIWĄ do rozpatrzenia wniosku Pana 

XY o anulowanie opłaty dodatkowej za nieuiszczenie opłaty za postój pojazdu  

w Śródmiejskiej Strefie Płatnego Parkowania i w powyższym zakresie przekazuje pismo 

zgodnie z właściwością do GZDiZ. 

Par. 2. Rada Miasta Gdańska NIE UWZGLĘDNIA wniosku Pana XY o dokonanie zmiany  

w Uchwale Rady Miasta Gdańska Nr XX/524/20 z 27 lutego 2020 roku w sprawie ustalenia 

Strefy Płatnego Parkowania i Śródmiejskiej Strefy Płatnego Parkowania na drogach 

publicznych na terenie Miasta Gdańska oraz ustalenia stawek i sposobu poboru opłat za 

postój pojazdów samochodowych w tych strefach (z późniejszymi zmianami), albowiem 

nie zostało wykazane aby jej postanowienia stały w sprzeczności z Konstytucją RP  

i Konwencją o prawach osób niepełnosprawnych, sporządzoną w Nowym Jorku dnia 13 

grudnia 2006 r. 

  

 

PUNKT 3 

 

Rozpatrzenie Petycji Mieszkańców Gdańska reprezentowanych przez XY w sprawie uhonorowania 

Romana Dmowskiego.  

__________________________________________________________________________________________ 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Poinformował, że Radni otrzymali dokumenty drogą elektroniczną i się z nimi zapoznali. 

Powiedział, że warto zapytać czy zostały spełnione wymogi formalne. Poprosił Mecenasa 

o wypowiedź czy pismo budzi wątpliwości natury formalnej. 

 

Andrzej Bodakowski – radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Zreferował treść przedmiotowej petycji. Należy wskazać na wymogi formalne art. 4 ust. 2 

pkt.2 określone w ustawie o petycjach z dnia 11 lipca 2014 roku. Mówi on o wskazaniu 

miejsca zamieszkania albo siedziby podmiotu wnoszącego petycję oraz adresu do 

korespondencji; jeżeli podmiotem wnoszącym petycję jest grupa podmiotów, w petycji 

należy wskazać miejsce zamieszkania lub siedzibę każdego z tych podmiotów. Wymóg ten 
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został dokonany. Zgodni z art.7 ust. 1 ustawy o petycjach, jeżeli petycja nie spełnia 

wymogów, o których mowa w art. 4 ust. 2 pkt 1 lub 2 pozostawia się ją bez rozpatrzenia. 

 

Po przeprowadzonej dyskusji z udziałem radcy prawnego Biura Rady Miasta,  Andrzej 

Skiba, przewodniczący komisji, zaproponował rozstrzygnięcie, w którym pozostawia się 

BEZ ROZPATRZENIA Petycję Mieszkańców Gdańska z dnia 10 stycznia 2022 roku 

reprezentowanych przez XY w sprawie uhonorowania Romana Dmowskiego, ponieważ 

nie został spełniony wymóg wskazania miejsca zamieszkania wszystkich osób wnoszących 

petycję. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było.  

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 5 głosami „za” i 1 głosie „nie oddanym” pozostawia BEZ ROZPATRZENIA Petycję 

Mieszkańców Gdańska z dnia 10 stycznia 2022 roku reprezentowanych przez XY w sprawie 

uhonorowania Romana Dmowskiego, ponieważ nie został spełniony wymóg wskazania 

miejsca zamieszkania wszystkich osób wnoszących petycję. 

 

PUNKT 4 

 

Rozpatrzenie Petycji Partii Zieloni w sprawie nadania patronki skweru.  

___________________________________________________________________________________________ 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Poinformował, że Radni otrzymali dokumenty drogą elektroniczną i się z nimi zapoznali. 

Poprosił o komentarz Mecenasa i stwierdził, że sytuacja w tym punkcie jest bardzo 

podobna jak w poprzednim. 

 

Andrzej Bodakowski – radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Powiedział, że w tym punkcie kwestia jest nieco bardziej złożona. W petycji zostały podane 

tylko adresy mailowe osób podpisujących petycję. Podane zostało, że składana jest  

w imieniu mieszkanek i mieszkańców Gdańska bez podania jakichkolwiek nazwisk  

i adresów. Podmiotem wnoszącym petycję jest podmiot nie będący osoba fizyczną więc 

musiałaby być wskazana siedziba  podmiotu wnoszącego petycję a tego oznaczenia nie 

ma. Należy uznać, że podmiot wnoszący petycję, nie wskazał adresu siedziby ani adresu 

do korespondencji. 
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Po przeprowadzonej dyskusji z udziałem radcy prawnego Biura Rady Miasta Gdańska,  

Andrzej Skiba, przewodniczący komisji, zaproponował pozostawienie BEZ ROZPATRZENIA 

"Petycji w sprawie nadania patronki skweru" z dnia 21 stycznia 2022 roku, ze względu na 

niespełnienie wymogów wskazania siedziby podmiotu wnoszącego petycję oraz adresu 

do korespondencji. 

 

Więcej głosów w dyskusji nie było.  

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja 6 głosami „za” pozostawia BEZ ROZPATRZENIA "Petycję w sprawie nadania 

patronki skweru" z dnia 21 stycznia 2022 roku, ze względu na niespełnienie wymogów 

wskazania siedziby podmiotu wnoszącego petycję oraz adresu do korespondencji. 

 

  PUNKT 5 

 

Rozpatrzenie wniosku XY, o podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia Apelu  

o niepodejmowanie działań wpływających na dyskryminowanie społeczności z powodów 

rasowych, religijnych, medycznych czy sanitarnych. 

________________________________________________________________________________________ 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Poinformował, że Radni otrzymali dokumenty drogą elektroniczną i się z nimi zapoznali. 

 

Andrzej Bodakowski – radca prawny Biura Rady Miasta Gdańska 

Zreferował treść przedmiotowego wniosku.  

 

Kamila Błaszczyk – wiceprzewodnicząca komisji 

Powiedziała, że nie powinno się uwzględnić tego wniosku, ponieważ nie ma tu mowy  

o jakiejś segregacji, jest to termin według niej, czysto propagandowy w niektórych 

środowiskach. 

 

Po przeprowadzonej dyskusji z udziałem radcy prawnego Biura Rady Miasta oraz 

członków komisji, Andrzej Skiba, przewodniczący komisji, zaproponował rozstrzygnięcie: 

Rada Miasta Gdańska NIE UWZGLĘDNIA wniosku XY z 11 stycznia 2022 roku o podjęcie 

uchwały "W sprawie przyjęcia Apelu o niepodejmowanie działań wpływających na 

dyskryminowanie społeczności z powodów rasowych, religijnych, medycznych czy 

sanitarnych", uznając, że wprowadzenie obostrzeń sanitarnych związanych ze 

zwalczaniem pandemii COVID - 19 nie można uznać za ww. działania dyskryminujące. 
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Więcej głosów w dyskusji nie było.  

 

Przystąpiono do głosowania. 

 

USTALENIA KOMISJI: 

Komisja jednogłośnie 6 głosami „za” NIE UWZGLĘDNIA wniosku XY z 11 stycznia 2022 

roku o podjęcie uchwały "W sprawie przyjęcia Apelu o niepodejmowanie działań 

wpływających na dyskryminowanie społeczności z powodów rasowych, religijnych, 

medycznych czy sanitarnych", uznając, że wprowadzenie obostrzeń sanitarnych 

związanych ze zwalczaniem pandemii COVID - 19 nie można uznać za ww. działania 

dyskryminujące 

 

   PUNKT 6 

 

Wolne wnioski, sprawy wniesione, korespondencja. 

______________________________________________________________ 

Andrzej Skiba – przewodniczący komisji 

Przypomniał o jednej ze spraw, gdzie nie została jeszcze przygotowana uchwała. 

Rozdzielone zostały sprawy pośród Radnych. 

 

Przewodniczący podziękował wszystkim obecnym za przybycie. 

 

Na tym posiedzenie zakończono. Godzina  17:35  

 

Przewodniczący  

          Komisji ds. Skarg, Wniosków i Petycji 

 

            /-/ Andrzej Skiba 

 

Protokołowała: 

Emilia Mikita - Biuro Rady Miasta Gdańska 

 

* anonimizacja danych osób fizycznych zgodnie z Ustawą z 10.05.2018r. o ochronie danych osobowych: Dz.U. z 2018r. poz. 1000, 1669,  z 

2019 r. poz. 1781. 


